
گروه اقتصادی - هزینه ســبد 
معیشــت خانوارهــای کارگری در 
شورای عالی کار ۸ میلیون و ۹۷۹ هزار 

تومان تعیین شد.
بر اساس اعلام نماینده کارگران 
در شورای عالی کار هزینه سبد معیشت 
خانوارهای کارگری به حدود ۹ میلیون 

تومان در ماه افزایش یافته است.
پس از برگزاری چهارمین نشست 
شــورای عالی کار با حضور شرکای 
اجتماعی، اعضا روی رقم ســه میلیون 
و ۲۸۶ هزار تومان به عنوان هزینه اقلام 
خوراکی و غذایــی کارگران به توافق 
رسیدند و مقرر شد در خصوص اقلام 

غیرخوراکی جلســه دیگری تشکیل 
شود.

هــادی ابوی، نماینــده کارگران 
در شــورای عالی کار در گفت و گو با 
ایســنا، اظهار کرد: در این جلسه سهم 
مواد غذایی و خوراکی مشــخص شد 
که ۳۶ درصد هزینه سبد معیشت را به 
خود اختصاص داده و ۶۴ درصد مابقی 
را غیرخوراکی ها از جمله هزینه مسکن 
و اجاره بها، درمان، آموزش، تفریحات 
و... شــامل که با محاسبه آن حدود پنج 
میلیون و ۶۹۳ هزار تومان می شــود و  
رقــم ۸ میلیون و ۹۷۹ هــزار تومان به 

دست می آید.

علی حسین رعیتی فرد - معاون 
روابط کار وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی - نیز در یک در گفت و گوی 
تلویزیونی با اشــاره به رقم ۸ میلیون و 
۹۷۹ هزار تومان به عنوان هزینه ســبد 
معیشــت کارگران با محاســبه اقلام 
خوراکــی وغیرخوراکــی، برگزاری 
جلســات مســتمر کمیته دستمزد و 
شــورای عالی کار را حاصل همراهی 
و همکاری و تلاش شرکای اجتماعی 

دانست.
وی پیــش از این گفتــه بود: در 
تلاش هســتیم هرچه ســریع تر سبد 
معیشــت خانوار تعیین و میزان تورم 

توســط بانک مرکزی اعلام شــود تا 
بتوانیم برای رقــم مزد ۱۴۰۱ کارگران 
به جمع بندی برســیم. به گفته مقامات 
کارگری، هزینه خوراکی ها در ســبد 
معیشــت کارگران نســبت به دی ماه 
ســال قبل ۳۰ درصد افزایش قیمت را 
نشان می دهد.با توجه به اعلام رسمی 
هزینه سبد معیشت کارگران ، این رقم 
به مرز ۹ میلیون تومان در ماه رســیده و 
می توان گفت نهایی شــده است که در 
مقایسه با رقم شش میلیون و ۸۹۵ هزار 
تومان سال قبل بیش از دو میلیون تومان 
افزایش را نشان می دهد. جلسه بعدی 
شــورای عالی کار در هفته سوم اسفند 

ماه برگزار خواهد شد و اعضای شورا 
بر مبنای ماده ۴۱ قانون کار و نرخ تورم 
اعلامی از سوی بانک مرکزی و هزینه 

سبد معیشت کارگران که در جلسه اخیر 
شــورا به دست آمد به مذاکرات تعیین 

دستمزد ۱۴۰۱ ورود خواهند کرد.

گروه اقتصادی - با حضور وزیر 
راه و شهرســازی عملیــات اجرایی 
بیش از ۲۰۹ هزار واحد طرح نهضت 
ملی مسکن صبح دیروز )یکشنبه( به 
صورت وبینار آغاز و همزمان بخشی 
از پروژه های عمرانی حوزه مسکن در 

شهرهای جدید به افتتاح رسید.
به مناســبت ایام الله دهه فجر و 
با حضور »رســتم قاسمی« وزیر راه 
و شهرسازی، عملیات اجرایی  ۲۰۹ 
هزار و ۲۱۲ واحد طرح نهضت ملی 

مسکن آغاز شد.
همچنین، در این مراســم که به 
شــکل وبیناری برگزار شد بخشی از 
پروژه های عمرانی حوزه مسکن در 
محــلات هدف بازآفرینی شــهری، 
شهرهای جدید و سایر شهرها افتتاح 

شد و مورد بهره  برداری قرار گرفت.
بر همین اســاس، امروز ۳هزار 
و ۵۴۰ واحــد مســکن مشــارکتی، 
خودمالک و اقدام ملی، ۶هزار و۶۱۰ 
واحد مسکن مهر در شهرهای جدید 
و ۲۱ پــروژه با اعتبــاری بالغ بر ۲۳ 
میلیارد تومان در حوزه بازآفرینی در 

سراسر کشور افتتاح شد.
همچنین، به شکل نمادین پروژه 
۹ هزار واحدی »کوی زیتون« زنجان 
از کل پروژه ۱۴ هزار واحدی اســتان 
با حضور اســتاندار و مقامات استانی 

زنجان کلنگ زنی شد.
اکنــون  ســاخت واحدهــای 
نهضت ملی مسکن در سراسر کشور 
به ۸۰۰ هزار واحد رسیده است و  بر 
اساس اعلام وزارت راه و شهرسازی 

به تفکیک اســتان و شــهر، در حال 
حاضر ۸۰۰ هزار واحد مسکونی در 

مراحل ساخت است. 
برای مثال در منطقه شــهریار در 
استان تهران، ۵۰۴ واحد نهضت ملی 
مسکن در ۹ طبقه با متراژهای ۸۰ تا ۹۵ 
متری با پیشرفت فیزیکی ۱۰ درصد 
با روش های نوین ســاخت در حال 
تکمیل و تحویل تا ۲ سال آینده است 
که کوچکترین پــروژه نهضت ملی 

مسکن است. 
در شــهرهای جدیــد پرنــد، 
هشتگرد و ایوانکی نیز زمین نهضت 
ملی مسکن مشخص و برنامه ساخت 
در حال پیشــرفت است و قرار است 
نخستین خانه های نهضت ملی مسکن 
فروردین امســال در شهرهای جدید 

کلنگ زنی شود.
شــهرهای جدیــد در پــروژه 
نهضت ملی مســکن بار اصلی را به 
دوش می کشند و تامین زمین نهضت 
ملی مسکن نیز در شهرهای جدید و 
در صورت کمبود زمین، در شهرهای 

مجاور است.
برای تامین زمین اقدامات مهمی 
انجام شــده اســت و با ایجاد »بانک 
زمین« در ســه ماه گذشته اطلاعات 
یک هــزار و ۳۰۰ شــهر در این بانک 
تکمیل شده و اکنون مشخص است 
زمین ها کجا قرار دارد و نوع کاربری 

آنها چیست.
در ابرطرح هایی مثل نهضت ملی 
مســکن، موضوع اصلی تامین زمین 
است. در ســال های گذشته به دلیل 

عدم شفافیت قانون، زمین های دولتی 
در اختیار وزارت راه و شهرســازی 
قرار نگرفت اما اکنون زمین ۷۶۰ هزار 
واحد مسکونی در حال بارگذاری در 
بانک زمین است. همچنین زمین برای 

ساخت یک میلیون و ۴۰۰ هزار واحد 
مســکونی نیز در دست بررسی قرار 
دارد و قرار اســت تا پایان سال زمین 
۲ میلیــون و ۳۰۰ هــزار واحد آماده 

بارگذاری در بانک زمین شود.

مشــاهدات  اقتصادی -  گروه 
میدانــی حاکی از افزایش مجدد قیمت 
برنج اســت. افزایشی که نگرانی های 
بسیاری را در سطح جامعه ایجاد کرده و 
این سوال برای افراد بسیاری پیش آمده 

که چرا برنج گران شده است؟
اگر چــه قیمت برنــج ایرانی از 
ابتدای ســال چندین بار دســتخوش 
تغییرات جزیی شده بود، اما شاید بتوان 
گفت جهــش اصلی قیمت آن در نیمه 
دوم ســال ۱۴۰۰ و در پاییز و زمستان 
اتفاق افتــاد؛ به طوری که بر اســاس 
مشاهدات میدانی ایسنا از بازار، قیمت 
برنج در پاییز امســال از کیلویی حدودا 
۴۰ هــزار تومان به ۵۰ تا ۷۰ هزار تومان 
و در زمستان نیز به کیلویی حدودا ۷۰ تا 

۹۰ هزار تومان رسید.
افزایش قیمتی که منجر به حذف 
این کالای اســتراتژیک از سفره برخی 
خانواده ها شــد و این نگرانی را در میان 
مردم ایجاد کرد که چگونه قرار اســت 
برنــج مورد نیاز خــود را با قیمت هر 
کیلو ۸۰ هزار تومــان خریداری کنند، 
در حالــی که حتی یارانه ۴۵هزار و۵۰۰ 
تومانی آنها کفاف خرید یک کیلو برنج 

را هم نمی دهد.
اگر چه طی این مدت کارشناسان 
دلایل متعددی برای افزایش قیمت برنج 
مطرح کرده اند، مثلا اینکه خشکسالی 
باعــث کاهش ۲۰ درصدی تولید برنج 
شده است و دلالان از شرایط پیش آمده 
ســو استفاده می کنند و یا اینکه به دلیل 
کمبود برنج خارجی در بازار، قیمت برنج 
ایرانی بالا رفته است،  اما در نهایت سوال 
اصلی که در اینجا مطرح می شــود این 
است که چطور به برنج ۸۰ هزارتومانی 
رسیدیم و اگر قرار است خشکسالی و 
دلالان و... به راحتی بازار را تغییر دهند 
و تهدیدی برای قوت غالب مردم باشند، 
پس اساسا نقش دستگاه های متولی در 

این میان کجاست؟
برنج خارجی تهدیدی برای 

برنج ایرانی نبود
مســیح کشــاورز_ دبیرانجمن 
واردکنندگان برنج _ در پاســخ به این 
سوال که علت افزایش چشمگیر قیمت 
برنج در نیمه دوم سال چیست؟ به ایسنا 
گفت: به دولت سیزدهم اعلام کردیم که 
اگر قرار است دوره ممنوعیت واردات 
برنج در کشور با هدف حمایت از تولید 

داخل برقرار شود دقیقا مشخص شود 
که آیا برنج ایرانی نیاز به حمایت دارد یا 
خیر. اگر ضرورت دارد و برنج خارجی 
تهدیدی برای برنج ایرانی است واردات 
ممنوع شــود و اگر تهدیدی نیســت 
لزومی به اجــرا ندارد. وی ادامه داد: در 
حال حاضر در شــرایطی هستیم که نه 
از نظر وزنی و نه ارزشی برنج خارجی 
تهدیدی برای برنج ایرانی به حســاب 
نمی آید.  بنابراین اعلام کردیم که نیازی 
به ممنوعیت واردات نیســت، ولی این 
ممنوعیت اجرا شد. از طرفی ذخایر برنج 
بخش خصوصی هم کافی نبود. همین 
امر سبب شد که برنج خارجی در بازار 
کم و قیمت آن افزایش یابد و به تبع آن 

قیمت برنج ایرانی هم بالا برود.
دبیر انجمــن واردکنندگان برنج 
تصریح کرد:بعد از اتمام دوره ممنوعیت 
واردات، برنج وارد کشور شد، ولی این 
واردات زمانی بود که برنج ایرانی دچار 
۱۰۰ درصد افزایش قیمت شــده بود 
و دیگــر در کاهش قیمــت ها تاثیری 

نداشت.
کشــاورز همچنین بــه موضوع 
احتکار و دلالی نیز اشــاره کرد و گفت: 
وقتی بازار به هم می ریزد کشــاورز نیز 
اقدام به فروش برنج نمی کند و دلالان 
نیز از شرایط استفاده و اقدام به احتکار 
برنج می کنند. متاسفانه در برنج موضوع 

احتکار داخلی هم پیش آمده است.
بایــد قیمت مصــوب برای 

برنج تعیین می شد
در این راســتا سید تقی جعفریان 
_رئیس اتحادیه شالیکوبی داران استان 
مازندران - نیز به ایســنا، گفت: وقتی 
دولت می دانســت که با کسری برنج 
مواجه اســت چــرا دوره ممنوعیت 
واردات برنج خارجی را برنداشــت که 

با واردات برنج بازار به تعادل برسد؟
وی ادامه داد: بــازار باید رصد و 
کنترل و قیمت مصوب برای برنج تعیین 
می شــد تا هر کس با هر قیمت دلخواه 
اقــدام به خرید و فروش آن نکند. ولی 

متاسفانه این اتفاق نیفتاد.

جعفریان با بیان اینکه وقتی بازار به 
هم می ریزد عده ای از شــرایط استفاده 
و اقدام به احتکار می کنند، گفت: متولی 
بحث برنج در کشــور چه کسی است؟ 
دقیقــا چه کاری انجــام می دهد؟ چرا 
نظارتــی در این بخــش صورت نمی 
گیرد؟ ما از شــهریورماه هشدار دادیم 
ولی متاســفانه بــه حرف های بخش 

خصوصی  توجهی نمی شود.
۳۰ درصد نســبت به مدت 
مشابه ســال قبل واردات برنج 

بیشتر شده 
در پاســخ به این چرایی افزایش 
قیمــت برنج در بــازار، ابراهیم زارع_

مدیرکل دفتر بازرگانی داخلی کالاهای 
کشــاورزی وزارت جهاد کشاورزی - 
نیز به ایســنا، گفت:بهتر است نگوییم 
قیمت برنج به ۸۰ هزار تومان رســیده، 
بلکه بگوییم قیمت مرغوب ترین نوع 
برنج ۸۰ هزار تومان است. زیرا در حال 
حاضر برنــج با قیمت های پایین تر در 
ســطح بازار و در مغازه ها وجود دارد و 

این قیمت ها مربوط به انواع درجه یک 
و مرغوب این کالاست.

وی ادامه داد: نرخ ارز، قیمت های 
جهانی و هزینه های تولید کشــاورزان 
امسال افزایشــی بوده است. از طرفی 
امســال به دلیل خشکسالی در شمال و 

مناطق مرکزی کاهش تولید داشتیم.  
دولــت  کــرد:  اضافــه  زارع 
تاکنون۳۸۰هزار تــن برنج خارجی با 
قیمت هــای ۱۲هزار و۵۰۰ تا ۱۸ هزار 
و۵۰۰ تومــان در کشــور توزیع کرده 
اســت. همچنین در نظــر دارد تا پایان 
سال ۲۰۰ هزار تن دیگر برنج خارجی 
نیــز توزیع کند. در بحث کاهش هزینه 
های بازاررسانی نیز اقداماتی انجام داده 
است؛ به طوری که در حال حاضر برنج 
از طریــق  اســتارت اپ ها به صورت 
هوشــمند توزیع می شــود. از طرفی 
امســال نسبت به ســال های قبل برنج 
بیشتری وارد کرده ایم و تاکنون نسبت 
به مدت مشــابه ســال قبل ۳۰ درصد 

افزایش واردات داشتیم.
مدیرکل دفتــر بازرگانی داخلی 
کالاهــای کشــاورزی وزارت جهاد 
کشــاورزی تصریح کرد:اینکه قیمت 

برنج افزایش یافته است غیرقابل انکار 
نیست. ولی دولت هم در این بین منفعل 
نبوده است. یعنی هر کالایی که در بازار 
دچار نوسان شود دولت وارد می شود و 

اقدامات لازم را انجام می دهد.
وی با بیــان اینکه در حال حاضر 
برنج از دست کشــاورزان خارج شده 
اســت، گفت: بحث نظارت و بازرسی 
در دســتور کار اســت و قطعا بیشتر از 
گذشته به این بخش ورود خواهیم کرد. 
اگر تخلف و احتکاری هم باشد، قطعا 
با آن برخورد خواهد شد. البته در حال 
حاضر دستگاه های نظارتی هم در بازار  

حضور دارند و رصد می کنند.

زارع در پاسخ به این سوال که گفته 
می شود ممنوعیت واردت برنج خارجی 
به افزایش قیمت برنج داخلی دامن زده 
است و آیا چنین موضوعی صحت دارد 
یا خیر؟  گفت: اگر ممنوعیت چهارماهه 
باعث کاهش واردات شــده بوده این 
حرف درست بود. اما قبل از ممنوعیت 
و بعــد از آن آنقدر برنج وارد شــد  که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل تاکنون 
حتی ۳۰ درصد هم بیشــتر بوده است. 
از طرفــی این دوره ممنوعیت واردات 
برنج، قانون اســت و قانونگذار باید در 
خصــوص حذف یا کاهــش دوره آن 

تصمیم بگیرد.

هزینه سبد معیشت کارگران به مرز ۹ میلیون تومان رسید

با حضور وزیر راه و شهرسازی انجام شد؛

آغاز عملیات اجرایی بیش از ۲۰۹ هزار واحد طرح نهضت ملی مسکن

چطور به برنج ۸۰ هزار تومانی رسیدیم؟

اقتصادی 6

گروه اقتصــادی - علی جدی 
در مورد تصویــب واردات ۵۰ هزار 
دستگاه خودرو اظهار کرد: ما طرحی 
در کمیســیون برای واردات خودرو 
از محل صــادرات خودرو و قطعات 
و صنایــع نیرومحرکه داشــتیم که به 
مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع 
داده شــد. کمیسیون تلفیق نیز به طور 
جداگانــه واردات ۵۰ هزار خودرو را 
تصویب و از این محل برای دولت هم 
درآمد پیش بینی کرده اســت. من فکر 
می کنم کــه واردات ۵۰ هزار خودرو 

در صحن هم تصویب شود. 
وی افزود: اینطور نیست کسانی 
که پیگیر واردات خودرو هســتند به 
دنبال این باشند که صنعت خودروی 
مــا آســیب ببیند بلکه میــزان و نوع 
خودروهــای تولیدی مــا در داخل 
کفایت نیاز مردم را در کشور نمی کند. 
نیاز سالیانه در کشور ۱ میلیون و ۵۰۰ 
هزار دســتگاه است در حالی که تولید 
داخلی در بهترین حالت به یک میلیون 
دســتگاه نمی رسد. یعنی سالیانه ۵۰۰ 
هزار دســتگاه خودرو کسری داریم، 

ایــن به غیر از خودروهای فرســوده 
است که تعداد آنها به ۵ میلیون دستگاه 

می رسد و باید بازسازی شوند.
نایب رییس کمیســیون صنایع 
و معــادن مجلس بیــان کرد: هدف از 
واردات ایــن ۵۰ هزار خودرو جبران 
کســری بازار، تعادل عرضه و تقاضا، 
شکســتن قیمت ها و... است. قیمت 
خودروهــای خارجی از میزان واقعی 
خود فاصله گرفته و به بیش از ۵ برابر 
قیمت واقعی خرید و فروش می شود. 
هــدف تعدیل این وضعیت اســت. 

عــلاوه بر این با واردات خودرو برای 
دولت هم درآمد ایجاد می شود.

وی در پاســخ به این ســوال که 
واردات ۵۰ هــزار خودرو چه کمکی 
به کسری ۵۰۰ هزار دستگاهی می کند، 
گفت: واردات ۵۰ هزار خودرو دست 
کم می تواند فضای روانی ایجاد شده 
در جامعــه را بشــکند. بــا وضعیت 
حرص و ولعی  که در تقاضای خودرو 
ایجاد شــده و تا حدی سواستفاده هم 
می شــود، فضا تا حدی می شــکند و 
باعث می شــود خودروسازان هم به 
خود بیایند و در مورد کمیت و کیفیت 
اقداماتی انجام دهند و تا حدی رقابت 
هم شــکل بگیرد. در مجموع با همین 
۵۰ هزار خــودرو اتفاقات خوبی در 
بــازار خودرو خواهــد افتاد و برخی 
از قیمت های کاذبــی که در این بازار 

وجود دارد خواهد شکست.
وی در مــورد جزئیــات ایــن 
مصوبــه توضیــح داد: وقتی واردات 
در بودجه تصویب  می شــود، شــیوه 
اجــرا و تصویــب آیین نامه به دولت 
و وزارت صمت ســپرده می شود که 
جزئیات آن مشــخص نمی شود. در 

طرح واردات خودرو که کمیســیون 
صنایع و معادن پیش می برد جزئیات 
مشــخص شــده بود ولی در قانون 
بودجه، آیین نامــه اجرایی به وزارت 
صمت سپرده می شود. جدی تصریح 
کرد: خودروهای موجود در سال های 
مختلف یعنی پیش از ســال ۹۷ وارد 
شــده اند، تجربیات گذشته می گوید 
که معمــولا خودروهای وارداتی بین 
۱۵ تــا ۲۵ هــزار دلار قیمت میانگین 
داشــته اند. محاســبات هم بر اساس 

همین تجربیات انجام می شود. 
وی همچنین خاطرنشان ساخت: 
به نسبت مصرف ۱.۵ میلیونی  خودرو، 
واردات ۵۰ هزار خــودرو چندان به 
تولید داخلی آســیب نمی رساند ولی 
نارضایتی که در کشور به وجود آمده 
و فضای روانی که به غلط ایجاد شده 
را خواهد شکســت. قیمت نجومی 
برخی از خودروها هم کاهش می یابد. 
به نفع خودروسازی ها هم است که به 
نوعی در فضای رقابتی خود را بهبود 
ببخشند. امیدواریم که که این مصوبه 
در صحن مجلس و شورای نگهبان هم 

به تصویب برسد.

نایب رییس کمیسیون صنایع بازار از کسری ۵۰۰ هزار دستگاهی خبر داد :

جزئیات تصویب واردات
 ۵۰ هزار خودرو

نایب رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس اظهار داشت: واردات ۵۰ هزار خودرو دست کم می تواند فضای روانی 
ایجاد شده در جامعه را بشکند. با وضعیت حرص و ولعی  که در تقاضای خودرو ایجاد شده و تا حدی سواستفاده هم می شود، 

فضا تا حدی می شکند و باعث می شود خودروسازان هم به خود بیایند و در مورد کیفیت اقداماتی انجام دهند.

گروه اقتصادی - درحالیکه براساس قانون بودجه سال جاری باید از درآمد 
حاصل از تبلیغات کاربران بالای ۵۰۰ هزار دنبال کننده در رسانه های کاربر محور 
مالیات اخذ شود، اعلام مسئولان سازمان امور مالیاتی حاکی از آن است که اولین 
لیست اطلاعات این افراد به این سازمان ارسال شده و برای اخذ مالیات از آن ها 
باید تا پایان امسال و تکمیل اظهارنامه ها صبر کرد. براساس بند ذ تبصره ۶ قانون 
بودجه سال ۱۴۰۰ امسال، درآمدهای کاربران دارای بیش از ۵۰۰ هزار دنبال کننده 
از محل تبلیغات، مشمول مالیات بر درآمد است که فرهاد دژپسند_ وزیر سابق 
امور اقتصادی و دارایی در مردادماه ســالجاری آئین نامه اجرایی اخذ مالیات از 
اینفلوئنسرهای دارای بیش از ۵۰۰ هزار دنبال کننده را ابلاغ کرد. در این زمینه، 
ســازمان امور مالیاتی مکلف است فهرست مودیان مالیاتی و خوداظهاری ارائه 
شــده توسط آنها را تهیه کند و در تارنمای سازمان، در منظر عموم قرار دهد که 
طبق گفته معاون سابق سازمان امور مالیاتی، به موجب قانون مالیات های مستقیم 
و با آخرین اصلاحاتی که در آن صورت گرفته است، درآمد واقعی هر شخصی 
اعم از اینفلوئنسرهای دارای بیش از ۵۰۰ هزار دنبال کننده در رسانه های کاربر 
محور نیز براســاس بررسی صورت حساب ها و  حساب های بانکی و استناد به 
مدارک و اسناد مشخص و به عنوان ماخذ محاسبه مالیات تعیین می شود. در حال 
حاضر، بررسی آخرین وضعیت اخذ مالیات از اینفلوئنسرها حاکی از آن است 
که برای اخذ مالیات در این زمینه باید منتظر ماند تا اظهارنامه های مالیاتی تکمیل 
و ارسال شود تا در سال آینده نسبت به مطالبه مالیات اقدام شود. البته، براساس 
اعلام محمد مسیحی_ معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی به ایسنا، این 
سازمان وظیفه خود در راستای اخذ مالیات از اینفلوئنسرها در سالجاری مبنی بر 
تدوین دستورالعمل ها و ابلاغ آن ها را انجام داده است.از سوی دیگر، اولین لیست 
از کاربران رسانه های کاربر محور با بیش از ۵۰۰ هزار دنبال کننده به سازمان امور 
مالیاتی ارسال شده و این روند همچنان ادامه دارد. فارغ از آخرین وضعیت اخذ 
مالیات از اینفلوئنسرها، از زمان تصویب این قانون تاکنون انتقادات کارشناسی 
بسیاری به این مصوبه مطرح شد که یکی از آن ها مبنی بر این است که تعداد فالوور 
نمی تواند معیار مناسبی برای درآمدزا بودن صفحات شبکه های اجتماعی در نظر 
گرفته شود.  در این زمینه، درحالیکه قانون بودجه محدوده ۵۰۰ هزار دنبال کننده 
را شرط اخذ مالیات قرار داده است، اعلام سازمان امور مالیاتی حاکی از آن است 
که ملاک این سازمان برای اخذ مالیات در این زمینه درآمد کاربران است نه تعداد 
دنبال کنندگان آن ها. به گونه ای که مسیحی_ معاون درآمدهای مالیاتی سازمان 
امور مالیاتی معتقد است رسیدگی به مالیات اینفلوانسرها آستانه خاصی ندارد و 
رسیدگی مالیاتی را برای کاربران دارای کمتر از ۵۰۰ هزار دنبال کننده هم که از 

محل تبلیغات درآمد داشته باشند، اعمال می کند.

هشدار به اینفلوئنسرها؛

با کمتر از ۵۰۰ هزار دنبال کننده هم 
مشمول مالیات می شوید!

گــروه اقتصادی -شــورای  
عالــی بورس تصمیمات جدیدی را 
درمورد شرکت های سرمایه گذاری 
ســهام عدالت اتخاذ کرده است که 
روی سرنوشت ۳۰ میلیون مشمول 
ســهام عدالت که روش غیرمستقیم 
را برای مدیریت سهام خود انتخاب 

کرده بودند، تاثیر گذار است.
در زمان آزادسازی سهام عدالت 
در اردیبهشت ماه پارسال ۳۰ میلیون 
مشمول سهام عدالت با انتخاب روش 
غیرمستقیم برای مدیریت سهام خود، 
سهام دار شرکت های سرمایه گذاری 

استانی سهام عدالت شدند.
ارزش این شــرکتها به بیش از 
۳۴ هزار میلیارد تومان رســیده و در 
دولت قبل قرار بود مجامع الکتریکی 
شرکتهای ســرمایه گذاری  استانی 
برگزار شــود تا سهامداران با حضور 
در مجامــع اعضای هیــات مدیره 

شرکت ها را انتخاب کنند.
ایــن اتفــاق کــه بــه عبارتی 
بزرگترین انتخابات اقتصادی کشور 
محســوب میشــد قرار بود در ۲۰ 
اسفندماه سال گذشته صورت گیرد 

اما در نهایت لغو شد.

در نهایــت در دولــت جدید 
قرار شــد طرح جدیدی برای سهام 
عدالت تدوین شــود؛ موضوعی که 
جلســه اخیر شــورای عالی بورس 
نیز به آن اختصاص داشــت و در این 
جلســه تصمیمات جدیدی درمورد 
شرکت های ســرمایه گذاری سهام 

عدالت گرفته شد.
یکی از مصوبات شورای عالی 
بورس حــذف تبصره ۱ ماده ۳ آیین 

نامه اجرایی آزادسازی سهام عدالت 
بود. تا پیش از این شرکتهای سرمایه 
گذاری اســتانی باید پرتفوی خود 
را در ســهام عدالت به عنوان دارایی 
های جاری طبقه بندی و بر اســاس 
ارزش روز بازار منعکس می کردند؛ 
در نتیجه و با توجه به کاهش قیمتهایی 
که طی حدود یک سال و نیم گذشته 
در بازار ســهام رخ داد، این شرکتها 
بایــد در پایان ســال مالی که منتهی 

به شــهریورماه هر سال است، زیان 
شناسایی می کردند.

با حذف این تبصره و بر اساس 
پرتفوی  استانداردهای حسابداری، 
ســرمایه گذاری ســهام عدالت در 
شرکت های سرمایه گذاری استانی 
به عنوان دارایی های بلندمدت طبق 
بندی می شــود کــه این موضوع در 
صورتهــای مالی و بر اســاس بهای 
تمام شده منعکس و بنابراین از ثبت 

کاهش ارزش جلوگیری خواهد شد.
یکی دیگر از مصوبات شــورا 
این بود که شــرکت های ســرمایه 
پذیــر، چنانچه افزایش ســرمایه از 
محل مطالبات و آروده نقدی داشــته 
باشــند، جهت پرداخت سود نقدی 
باید وجوه مورد نیاز برای کامل شدن 
افزایش ســرمایه را برداشت و سپس 
سود را توسط شرکت سپرده گذاری 
به مشــمولان سهام عدالت پرداخت 

کننــد. ایــن اتفاق باعث می شــود 
درصد مالکیت ســهام داران عدالت 
در شــرکت های سرمایه پذیر حفظ 
شــود و مالکیت مشــمولان در این 

شرکت هاکاهش پیدا نکند. 
همچنین پیش از این فقط کانون 
سرمایه گذاران استانی جهت شرکت 
در مجامع شرکت های سرمایه پذیر 
به نمایندگی از شــرکتهای سرمایه 
گذاری اســتانی نماینده مشــخص 
می کــرد امــا بر اســاس مصوبه ۱۳ 
بهمن ماه سال ۱۴۰۰، تا تیرماه ۱۴۰۱ 
کارگروهی متشکل از کانون سرمایه 

گذاری های اســتانی، شورای عالی 
بورس و وزارت اقتصاد و امور دارایی 
جهت حضور در مجامع شــرکتهای 
ســرمایه پذیر نماینده شــرکتهای 
ســرمایه گذاری استانی را مشخص 
خواهند کرد که حاصلش این است 
که به غیــر از اینکه یک نهاد مردمی 
به عنــوان کانون نهادهای ســرمایه 
گــذاری تصمیم گیری خواهد کرد، 
نهادهای تخصصی از جمله شورای 
عالی بورس و وزارت اقتصاد هم در 
انتخاب نماینده ها جهت حضور در 

مجامع داخیل خواهند بود.

سه تصمیم مهم برای ۳۰ میلیون مشمول سهام عدالت

به نســبت مصرف ۱.۵ میلیونی  خودرو، واردات ۵۰ هــزار خودرو چندان به تولید داخلی 
آســیب نمی رســاند ولی نارضایتی که در کشــور به وجود آمده و فضای روانی که به 
غلط ایجاد شــده را خواهد شکســت. قیمت نجومی برخی از خودروها هم کاهش می یابد. 
به نفع خودروســازی ها هم اســت که به نوعی در فضای رقابتی خود را بهبود ببخشند. 
امیدواریم که که این مصوبه در صحن مجلس و شــورای نگهبان هم به تصویب برســد.
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